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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr XIV/24 

XIV Sesja Rady Gminy Świerklaniec w dniu 30 grudnia 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Pałac Kawalera w Świerklańcu 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:18 dnia 30 grudnia 2024. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Nolewajka  otworzył XIV sesję Rady Gminy Świerklaniec, po czym 

przywitał zebranych Radnych i gości. 

 

Poinformował, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.                 

W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą 

udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności 

stwierdził, że obrady są prawomocne. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) zwrócił się z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad punktu 

nr 4. Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło-Chechło. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad punktu 4. Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło-Chechło 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

Porządek obrad niniejszej sesji po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw.  

4. Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło – Chechło. 
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5. Informacja z realizacji inwestycji związanej z budową kanalizacji sanitarnej i rozbudową oczyszczalni 

ścieków. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec 

obejmującego część południowego obszaru sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr 

XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają        

z upływem roku budżetowego 2024. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 83 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2025 – 2038. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 84 w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Świerklaniec na 2025 

rok. 

13. Przyjęcie protokołu z sesji nadzwyczajnej w dniu 19.11.2024 r., sesji w dniu 28.11.2024 r. oraz sesji 

nadzwyczajnej w dniu 10.12.2024 r. 

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

15. Zakończenie. 

 

3. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw (załącznik nr 2 do protokołu). 

W dyskusji wzięli udział: 

• Gerard Nickel – odniósł się do zapisów sprawozdania w zakresie działań organizacyjnych 

dotyczących Dni Gminy Świerklaniec w 2025 r. Podkreślił, że grupa radnych złożyła interpelację 

dotyczącą dodatkowego finansowania na bezpieczeństwo publiczne. W interpelacji wskazała, aby 

środki w kwocie 80 tys. zł. zostały przesunięte właśnie z organizacji wspomnianej imprezy na 

paragraf związany z bezpieczeństwem publicznym. Nadmienił, że w odpowiedzi na interpelację 

zostało napisane, że organizacja imprezy „Dni Gminy Świerklaniec” nie została zaplanowana do 

realizacji w 2025 r. Radny zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że wiele osób oczekuje powrotu 

imprezy „Dni Gminy Świerklaniec”. Dodał, że na chwilę udzielania odpowiedzi na interpelację grupy 

radnych, nie było sprecyzowanych planów co do organizacji tej imprezy. Poinformował również, że 

na chwilę obecną planowana jest organizacja „Święta Gminy Świerklaniec”. Wójt Gminy 

poinformował, że ujęte w sprawozdaniu działania organizacyjne „Dni Gminy Świerklaniec” dotyczą 

prowadzonych rozmów z wieloma sponsorami, którzy chcieliby się włączyć w organizację imprezy. 

Jeśli uda pozyskać się sponsorów, wówczas będzie to impreza dwudniowa nazwana „Dniami Gminy 

Świerklaniec”. Ponownie dodał, że na chwilę obecną, ze względu na finanse Gminy, jest planowana 

jednodniowa imprez zwana „Świętem Gminy Świerklaniec”. W przypadku organizacji obchodów 
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dwudniowych, będą one współfinansowane w połowie lub nawet większości przez sponsorów             

i organizacje spoza budżetu Gminy. 

• Gerard Nickel – zwrócił się z zapytaniem czy jest jakaś szacunkowa kwota, która będzie 

przeznaczona na te obchody. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że planowane koszty organizacji 

„Święta Gminy Świerklaniec” to 50 tys. zł, jednakże nie ma jeszcze skonkretyzowanej kwoty. 

• Tadeusz Ledwoń – odniósł się do wizyty studyjnej w Gaszowicach. Zwrócił się z zapytaniem w jakim 

temacie odbyło się to spotkanie i w jakim celu. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że dzięki uprzejmości i znajomości      

z Wójtem Gminy Gaszowice radnego Gerarda Nowaka, zostaliśmy zaproszeni, aby zobaczyć jak 

wygląda zarządzanie podobnym pałacem jak Pałac Kawalera przez stowarzyszenie zewnętrzne. 

Dodał, że wizyta ta dużo wniosła do obszaru działań przyszłościowych zarządzania Pałacem 

Kawalera. Nadmienił, że na chwilę obecną nie ma skonkretyzowanych planów zarządzania Pałacem 

Kawalera ze względu na planowany remont Pałacu ze środków zewnętrznych, ale odpowiadając na 

pytanie radnego, wizyta ta miała na celu dowiedzenie się, jak zarządza się obiektami kultury                

w zabytkowych obiektach z sukcesem.  

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – podziękował Wójtowi Gminy za zgodę i pomoc 

Działu Gospodarczego w organizacji imprezy związanej z dekorowaniem choinki w Orzechu. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy Urząd Gminy podpisuje już umowy najmu z najemcami          

z Zalewu Nakło – Chechło i ewentualnie ile takich umów zostało już podpisanych. Następnie odniósł 

się do udziału Wójta Gminy w spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Tarnowskich Górach                   

w związku z projektem porozumienia w sprawie budowy wiaduktu nad linią kolejową nr 127, 128   

i 131, zwracając się z zapytaniem o czym było to spotkanie i czego dotyczy porozumienie. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że na chwilę obecną prowadzone są 

działania wstępne polegające na przyjmowaniu zgłoszeń od podmiotów, które chciałyby dzierżawić 

teren Zalewu Nakło-Chechło. Podmioty te będą wymiarowane, aby dokładnie określić przedmiot 

dzierżawy. Umowy będą zawierane w możliwie najszybszym czasie. Jeśli chodzi o spotkanie                 

w Starostwie Powiatowym w Tarnowskich Górach dotyczyło one budowy wiaduktu na terenie 

Starostwa Powiatowego w Nakle Śląskim pomiędzy drogą krajową 78 a terenem Tarnowskich Gór. 

PKP uzależniło budowę wiaduktu od porozumienia pomiędzy Miastem Tarnowskie Góry, Gminą 

Świerklaniec a Starostwem Powiatowym, które są właścicielami gruntów położonych obok węzła 

kolejowego, na sfinansowanie budowy dróg dojazdowych do wiaduktu. W chwili obecnej są 

prowadzone rozmowy ze Starostwem Powiatowym, aby finansowanie było po stronie Starostwa. 

Na razie PKP potrzebuje umowy przedwstępnej pomiędzy trzema samorządami, że zostaną te drogi 

sfinansowane.  

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – zwrócił się z zapytaniem, czy Gmina może 

wybudować tę drogę, biorąc pod uwagę fakt, że teren gdzie ma być zlokalizowany wiadukt, 

administracyjnie leży na terenie Gminy Świerklaniec, jednak jest własnością Skarbu Państwa               

w zarządzie Starosty. Zwrócił się również z zapytaniem, czy Wójt Gminy ma w planach spotkanie       

z Radą Gminy i porozmawianie na temat tego porozumienia. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że zachęca w każdej chwili do 

rozmowy na różne tematy. Wyraził również chęć omówienia tematu na komisjach Rady Gminy. 

Dodał, że temat porozumienia zostałby przedłożony Radzie Gminy, gdyby pociągał za sobą jakieś 
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zobowiązania pieniężne. Na chwilę obecną, ze względu na sytuację finansową Gminy, poczynane 

są starania, aby to Powiat wybudował tę drogę z własnych środków. 

• Kazimierz Flakus – poruszył temat związany ze zmianą regulaminu w zakresie hałasu. Zwrócił uwagę 

na problem strzelania petardami.  

• Zbigniew Jarka – odniósł się do podpisanej umowy na realizację zadania „Remont drogi gminnej ul. 

Plebiscytowej w Świerklańcu”. Przekazał prośbę mieszkańców, aby trzy wąskie uliczki odbiegające 

od tej drogi również wykonać przy okazji tego remontu. 

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że mieszkańcy już zgłaszali ten 

problem do Urzędu. Zostanie to przemyślane, aby przy okazji pozyskanych środków na                          

ul. Plebiscytową, wykonać również te trzy boczne uliczki.  

• Łukasz Janas – odniósł się do inwestycji budowy chodnika wzdłuż ul. Szopena w Nakle Śląskim. 

Poinformował, że mieszkańców bardziej interesuje miejsce w tym rejonie, gdzie jest składowany 

materiał na budowę. Wyjaśnił, że na łączniku na końcu ul. Kopernika przechodzącej w ul. Szopena, 

przy placu zabaw, znajduje się zatoka, w której od początku budowy kanalizacji znajduje się skład 

materiału na budowę. Dodał, że łącznik ten był utwardzony i był tam asfalt, a w związku ze 

składowaniem w tym miejscu materiałów budowlanych, został zniszczony w znaczącym stopniu. 

Zwrócił się z prośbą, aby dopilnować po zakończonej inwestycji przywrócenia tej drogi do stanu 

pierwotnego. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że ul. Kopernika w Nakle 

Śląskim, po zakończeniu prac na ul. Szopena w Nakle Śląskim, zostanie przywrócona do 

odpowiedniego stanu. 

 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło – Chechło. (punkt zdjęto z porządku obrad). 

 

5. Informacja z realizacji inwestycji związanej z budową kanalizacji sanitarnej i rozbudową 

oczyszczalni ścieków. 

Łukasz Nolewajka (Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówień Publicznych) – poinformował, że 

cały nowy projekt został podzielony na trzy zamówienia. Dwa z nich dotyczą samych robót budowlanych. 

Jedno zamówienie, już opublikowane, dotyczy dokumentacji, która do tej pory zostały już wykonana. Druga 

część dotyczy ul. Damrota i ul. Pod Wierzbą w Świerklańcu, a w kolejnym postępowaniu będzie całe Nowe 

Chechło i dokończenie północnej części Nakła Śląskiego. Trzecie postępowanie, w formule zaprojektuj              

i wybuduj, będzie dotyczyło rozbudowy oczyszczalni. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Pan Michał Nolewajka przedstawił swoją informację                          

o   działaniach podejmowanych między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec 

obejmującego część południowego obszaru sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr 

XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I. 

Aleksandra Noga (Główny specjalista w Referacie Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami) – wyjaśniła, że w przedłożonym projekcie, merytorycznie nie dokonano 
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żadnych zmian. W uchwale, podjętej przez Radę Gminy dwa miesiące temu, Nadzór Prawny Wojewody 

Śląskiego dopatrzył się błędu technicznego, a mianowicie w załączniku nr 4 – jest to załącznik, który zawiera 

dane przestrzenne – zmiana obejmowała kilka obszarów i jeden z obszarów nie został ujawniony. Nadzór 

Prawny Wojewody Śląskiego zauważył to dopiero po opublikowaniu aktu w Dzienniku Urzędowym i nie 

było już możliwości technicznej poprawy tego załącznika. W związku z powyższym, jedyną drogą na 

poprawienie tego błędu, jest ponowne przyjęcie uchwały. 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 79 w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego                  

w Gminie Świerklaniec obejmującego część południowego obszaru sołectwa Nakło Śląskie przyjętego 

uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 2020 r. – ETAP I, przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 79 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec obejmującego część południowego obszaru 

sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 

2020 r. – ETAP I 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz 

Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

Uchwała Nr XIV/75/24 w sprawie  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w Gminie Świerklaniec obejmującego część południowego obszaru 

sołectwa Nakło Śląskie przyjętego uchwałą Nr XXIX/220/20 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 25 czerwca 

2020 r. – ETAP I stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) poinformowała, że projekty w sprawie wprowadzenia zmian                          

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038 oraz wprowadzenia zmian         

w uchwale budżetowej na 2024 r. zostały szczegółowo omówienia na posiedzeniu komisji Rady Gminy.          

W dalszej kolejności przedstawiła autopoprawki do omawianych projektów uchwał. 

  

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 80 w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038, 

przystąpiono do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 80 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038 z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Justyna 

Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik 

Uchwała Nr XIV/76/24 w sprawie  wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej 

gminy na 2024 rok.  

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 81  w sprawie 

wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 81  w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 

2024 rok z autopoprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

Uchwała Nr XIV/77/24 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają        

z upływem roku budżetowego 2024. 

Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) poinformowała, że w związku z trwającą procedurą sprawdzającą                  

i nadzoru nad prawidłowością rozliczenia końcowego zadania pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej                           
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i deszczowej na terenie Gminy Świerklaniec” w części dot. sołectwa Nakło Śląskie, dokonano ujęcia kwoty 

2.879.213,85 zł jako wydatków niewygasających z końcem roku 2024.  

 

Po pozytywnej opinii Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji do projektu uchwały nr 82 w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  z upływem roku budżetowego 2024, przystąpiono do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 82 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  z upływem 

roku budżetowego 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

Uchwała Nr XIV/78/24 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają  z upływem roku 

budżetowego 2024 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 83 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2025 – 2038. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odczytał Uchwałę Nr 4200.III.210.2024 III 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 29 listopada 2024 r.        

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Świerklaniec projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025 - 203 (uchwała stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038 został szczegółowo omówiony na połączonym posiedzeniu 

Komisji stałych Rady Gminy. Następnie przedstawiła autopoprawki do omawianego projektu 

uchwały. 

  

Po pozytywnej opinii wszystkich Komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2025-2038, przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 83 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2025 – 2038. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Gerard Nowak, Eugeniusz Wajs 

Uchwała Nr XIV/79/24 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2025 – 2038 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 84 w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Świerklaniec na 

2025 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odczytał Uchwałę Nr 4200.III.208.2024 III 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 29 listopada 2024 r.        

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Świerklaniec projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Świerklaniec na 2025 rok (załącznik nr 10 do protokołu) oraz Uchwałę Nr 4200.III.209.2024 

III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 29 listopada 2024 r. 

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu w wysokości 10.939.228,89 zł przyjętego         

w projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok Gminy Świerklaniec (załącznik nr 11 do protokołu). 

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że projekt budżetu Gminy na 2025 rok został 

szczegółowo omówiony na połączonym posiedzeniu Komisji stałych Rady Gminy. Następnie 

przedstawiła autopoprawki do omawianego projektu uchwały. 

• Gerard Nickel – odniósł się do zmniejszenia planowanych wydatków bieżących w związku                        

z rezygnacją utworzenia nowej jednostki Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Zwrócił się                     

z zapytaniem, kiedy było coś takiego planowane i czy radni o tym wiedzieli oraz w jakich wydatkach 

było to obniżone, bo z uzasadnienia to nie wynika. Następnie odniósł się do uzgodnień z prezesami 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Świerklaniec w sprawie dotacji dla OSP, które nie 

zostały uwzględnione w autopoprawkach do projektu budżetu na 2025 rok. W dalszej kolejności 

Radny odniósł się do uwzględnienia w wydatkach budowy kanalizacji deszczowej na ul. Kopernika 

w Nakle Śląskim. Nadmienił, że zadał to pytanie na sesji Rady Gminy i wówczas otrzymał 

odpowiedź, że potrzebny jest projekt na wykonanie kanału deszczowego, a koszt tego to 300 tys. 

Zł. Dodał, że zadania to nie było ujęte w budżecie na 2024 r. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego to 

zadanie nie znalazło się w projekcie budżetu na 2025 r. Zwrócił się również z zapytaniem, czy Zarząd 

Gminy zamierza wprowadzić do budżetu finansowanie zadań, które będą obowiązkiem od 

01.01.2025 r. w związku z wejściem w życie ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej. Zwrócił 

uwagę, że w obecnym projekcie budżetu na obronę cywilną przewidziane jest tylko 7 tys. zł., co 

zdaniem radnego jest niewystarczające.  

• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – poinformował, że jeśli chodzi o powołanie nowej 

jednostki, to radni mieli o tym zostać poinformowani, kiedy nadeszłaby na to odpowiednia chwila, 

czyli tworzenie statutu i ogólnego działania Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Dodał, że ze 
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względu na oszczędności, na tą chwilę zrezygnowano z tego pomysłu. Co do Ochotniczych Straży 

Pożarnych poinformował, że zgodnie z ustaleniami, w momencie kiedy będą środki zewnętrzne do 

pozyskania przez OSP, zastanowimy się skąd zabezpieczyć środki na wkład własny. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – odniósł się do budowy kanalizacji 

deszczowej na ul. Kopernika w Nakle Śląskim. Poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma 

możliwości, aby budowa tej kanalizacji miała miejsce w przyszłym roku. Co nie wyklucza, że                  

w przyszłym roku projekt zostanie wykonany i kanalizacja będzie wybudowania. Cały czas pojawiają 

się różne środki, które można pozyskać na budowę różnych kanalizacji. Dodał, że w ostatnim czasie 

pojawiła się możliwość pozyskania 5 mln zł. z Krajowego Programu Odbudowy na budowę 

kanalizacji sanitarnej i o te środki Gmina będzie wnioskować, aby wybudować kanalizację sanitarną 

na ul. Jarzębinowej. Nadmienił, że jeśli pojawią się środki na budowę kanalizacji deszczowej to 

Gmina będzie wnioskować o takie środki, aby wybudować kanalizację deszczową na ul. Kopernika.  

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – poinformowała, że w budżecie zostało zaplanowane 7 tys. zł. 

na obronę cywilną, gdyż takie wydatki były rok rocznie w tym dziale. Jeżeli zmieniła się ustawa             

i będzie to wymagało zwiększenia środków, to w ciągu roku będziemy tak realizować zadania, aby 

spełnić wymogi ustawy. 

• Gerard Nickel – zwrócił się z zapytaniem do Zastępcy Wójta Gminy Świerklaniec, dlaczego nie ma 

możliwości, aby w budżecie na 2025 r. znalazło się zadanie budowy kanalizacji deszczowej na ul. 

Kopernika w Nakle Śląski. Następnie zwrócił się do Wójta Gminy Świerklaniec, aby doprecyzował, 

czy jest w stanie zapewnić, tak jak była mowa na spotkaniu, że w ciągu tygodnia nastąpi 

przesunięcie środków w budżecie na wkład własny, jeśli Ochotnicze Straże Pożarne z terenu Gminy 

Świerklaniec pozyskają dotacje.   

• Ewa Bączkowska (Skarbnik Gminy) – potwierdziła, że Urząd jest w stanie w ciągu tygodnia 

przesunąć środki zarządzeniem Wójta Gminy. 

• Adrian Blondzik (Zastępca Wójta Gminy Świerklaniec) – poinformował, że jeśli chodzi                                 

o ul. Kopernika to na dzień dzisiejszy nie ma możliwości, aby to zadanie znalazło się w budżecie na 

2025 r. ponieważ Gminy na to nie stać. 

• Tomasz Kania (Wiceprzewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do projektu budżetu na 2025 r. 

Wyraził swoje zdanie, że sposób procedowania uchwały budżetowej nie do końca był taki, jaki by 

oczekiwał. Dodał, że ma świadomość, że jest to pierwszy budżet nowej władzy. Zwrócił się z prośbą, 

aby na przyszły rok wypracować lepszy sposób procedowania projektu budżetu. 

• Tadeusz Ledwoń – wyraził swoje zdanie, że budżet na 2025 r. jest budżetem trudnym. Dodał, że 

tym razem miał duży udział w tworzeniu tego budżetu. Zdaniem Radnego sposób procedowania 

projektu budżetu idzie w bardzo dobrym kierunku. 

• Kazimierz Flakus – wyraził swoje zdanie, że budżet, który w tej chwili jest procedowany jest tylko 

podstawą, gdyż budżet jest zmieniany przynajmniej raz w  miesiącu.  

• Zbigniew Jarka – również zwrócił uwagę, że budżet jest zmieniany co miesiąc. Wskazał jednak punkt 

w budżecie, którego nie da się zmienić, a mianowicie lokalny transport zbiorowy. Zwrócił się do 

Wójta Gminy z prośbą, aby spróbować dokonać zmian w lokalnym transporcie zbiorowym,                    

a głównie w linii nr 5, która generuje duże koszty. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – odniósł się do projektu budżetu na 2025 r. 

Wyraził obawę, że budżet nie jest dobry dla mieszkańców, a jedynie dla włodarzy. Wyraził 

dezaprobatę, że tak mocno został przebudowany projekt budżetu, który Radni mieli okazję 
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omawiać na połączonych komisjach oraz do którego Gmina otrzymała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Dodał, że ma świadomość, że budżet jest co miesiąc zmieniany. 

Po pozytywnej opinii wszystkich Komisji stałych Rady Gminy Świerklaniec do projektu budżetu Gminy na 

2025 rok, przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 84 w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy Świerklaniec na 2025 rok               

z autopoprawkami 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Michał Gołąbek, Łukasz Janas, Zbigniew 

Jarka, Tomasz Kania, Justyna Kotalczyk, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Gerard Nowak, 

Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Gerard Nickel 

Uchwała Nr XIV/80/24 w sprawie  uchwalenia  budżetu Gminy Świerklaniec na 2025 rok stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

13. Przyjęcie protokołu z sesji nadzwyczajnej w dniu 19.11.2024 r., sesji w dniu 28.11.2024 r. oraz 

sesji nadzwyczajnej w dniu 10.12.2024 r. 

Pan Michał Nolewajka, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że do Biura Rady Gminy nie wpłynęły 

pisemne uwagi do protokołów, w związku z czym zgodnie z § 43 statutu Gminy Świerklaniec, protokół z sesji 

nadzwyczajnej w dniu 19.11.2024 r., sesji w dniu 28.11.2024 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 10.12.2024 

r., zostaje przyjęty bez konieczności głosowania 

14. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Gerard Nickel – zaprosił na II Halowe Mistrzostwa w Sportach Pożarniczych Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych, które odbędą się 18 stycznia br. na hali sportowej w Nakle Śląskim. 

• Justyna Kotalczyk – zwróciła się z zapytaniem, czy od nowego roku zmienia się kwestia terminów 

sesji. 

• Michał Nolewajka (Przewodniczący Rady Gminy) – poinformował, że sesję pozostają tak jak do tej 

pory w ostatni czwartek miesiąca. Jednakże zgodnie z sugestiami, zostanie zmieniona godzina 

rozpoczęcia sesji na godz. 14.00.  

• Kazimierz Flakus – wystąpił z propozycją, aby posiedzenia Komisji odbywały się z powrotem w Sali 

narad w budynku Urzędu Gminy. 
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• Grzegorz Zadęcki (Wójt Gminy Świerklaniec) – podziękował Radny za uchwalenie budżetu Gminny 

na 2025 rok. 

  

15. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 17:18 zamknął XIV 

sesję Rady Gminy Świerklaniec. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Świerklaniec 

  

Protokołowała: B. Mateja - Kołodziej 


